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Kálmán dr-t, az OMKE igazgatóját, Dalnoki Kovács 
Jeröt, az Iparcgylct igazgatóját, Dósa István al-
ispánt. Endrey Béla vásárhelyi polgármestert. 
Kun Béla országgyűlési képviselőt. Laky Dezső 
árellc nörzö kormánybiztost, Makóról vitéz Csön-
gői Árpád bankigazgatót, Niki'lsjskv Jenő polgár-
mestert, Iting Béla alispánt és Tóth Ferenc mé-
szárosmostert. 

V a r p a Mihály a választáshoz hozzáfűzi, 
hogy n következő husz tag megválasztásánál 
vegyék figyelembe a kereskedők nagyobb 
arányú képviseletét. 

A szegedi épí tő ipar 
sú lyos helyzete 

Élénk vitát eredményezett a tárgysorozat 
következő pontja: a szegedi építőipar súlyos 
helyzete. Tonelli főtitkár ismertette azokat a 
lépéseket, amelyeket a kamara foganatosí-
tott a minisztériumokban a középitkezések 
megindítása és a tatarozási adókedvezmény 
meghosszabbítása érdekében. Remény van 
arra, hogy az egyetemi építkezéseket foly-
tatják az ideg- és elmeklinika felépítésével. 

V ö r ö s József: Az OTI-épitkezések meg-
indítását is sürgetni kell. 

P a p József: Megkeresést kell intézni ille-
tékes szervekhez, hogy az állami, városi, 
vasúti, postai épületeket renováljak és' ezzel 
nz épitőipari munkanélküliséget enyhítsék. 

Jóo a n o v i t s Ferenc (Csongrád) és H a j-
d u Sándor (Orosháza) felszólalása után 
V a r g a Mihály szóvátette, hogy az OTI 
Szegedről havonta százezer pengőt küld fel 
Busapestre. Ebből az összegből itt kellene 
építeni. 

W a g n e r Ferenc szerint az építkezés az-
ért pang vidéken, mert a nyugdijasok Buda-
pestre költöznek. A fővárosban nagyobb lak-
bért kapnak és ez csábitja őket. Ha egyforma 
lakbért kapnának, vidéken maradnának, na-
gyobb lenne a lakáskereslet. 

A vidéki tagok felszólalása után R a i n e r 
Ferenc elnök ismételten lerögzítette, hogy a 
szegedi kamara mindent megtesz, hogy épít-
kezés intenziven meginduljon. 

P 1 e s k ó András ismertette ezután a ka-
mara álláspontját n vendéglátó ipar szabá-
lyozásúval kapcsolatban. Vidéken nem lehet 
keresztülvinni, hogy a szállodás, kávés és 
vendéglősiparoknt elválasszák. Ismertette ez-
után a legkisebb munkabérek körül keletke-
zett helyzetet. A bérmegallapitó bizottság az 
összes köreim-t elutasította. Többek felszó-
lalása után a közgyűlés elhatározta, bogy a 
kiszolgáló nőknél uiabb kategóriák megálla-
pítását szorgalmazzák. 

Ezután C s e r z y Mihály dr. a kamarai ja-
vaslatot ismertette, amely szerint mester-
vizsga előtt továbbképző szaktanfolyamon 
vegyenek részt a jelöltek. Ezt fokozatosan 
kívánják bevezetni a szegedi iparban. 

L a n d e s b e r g Jenő dr. a zárórák kérdé-
sét ismertette, majd T o n e l l i Sándor dr. 
bejelentette, hogy T ö r ö k József dr. adó-
ügyi referens tizenöt évi szolgálat után visz-
szavonult, helyébe L e h e l Pál jogszigorlót 
választották meg gyakornokká. I k r é n y i 
Portalan dr. fogalmazó fizetésének rendezé-
sének bejelentésére került még a fjor, majd 
a közgyűlés áttért az indítványokra és az in-
ternellációkra. 

0 o ni b o s István szabómester a kóretkez(j in-
terpellációt mondotta el: „Van-e tudomása « ka-
mars. elnökségének arról, bogy az ügynevezett di-
vatbemutatóknál olyan gyakorlat van kialakuló-
ban. amely egyrészt az. iparosok' és kereskedők 

érdekeit sérti, másrészt ugy a .záróra, mint az 
alkalmazottak munkaidejének terén jogbizonyta-
lanságot teremt? Van-e tudomása a kamara el-
nökségének arról, hogy az államrendőrség sze-
gedi kapitánysága legutóbb egyik szegedi oég ré-
szére divatbemutató rendezése cimén megengedte, 
hogy a vállalat az iizletzárási idő után még to-
vábbi két órán át nyitvatartson, illetőleg a közön-
ség részérc áruit bemutassa? Hajlandó-e a kama-
ra elnöksége — kérdezte — -a divatbemutatók tar-

Budapest, március 27. Illetékes KelyrŐl 
közlik, hogy a nemzeti beruházási program 
második része kedden kerül kibocsátásra. Is-
meretes, hogy a honvédelem és a közgazda-
ság fejlesztéséről, egyes népjóléti beruházá-
sokról törvény felhatalmazta a pénzügyminisz-
tert, hogy a tervbevett állami beruházások és 
egyéb kiadások költségeinek részbeni fede-
zésére összesen 4 0 0 millió pengőt eredmé-
nyező kölcsönt vehessen fel. A beruházási 
kölcsön 125 millió pengő névértékű első rész-
lete juliusban bccsáttatott ki. A hadsereg 

(A Délmagyarország munkatársától.) A sze-
gedi Ügyvédi Kamara vasárnap tartolta évi 
rendes közgyűlését a kamara közgyűlési termé-
ben. Széli Gyula dr. elnök annak megállapí-
tása után, hogy a kamara 500 tagja közül 225 
kamarai tagnak van alkotmányos joga, a lel-
kes hangú megnyitó beszédében örömmel emlé-
kezett meg a Felvidék és Kárpátalja vissza-
téréséről és a magyar jogéletbe való bekapcso-
lódásáról. Ezután kifejezést adott a még jobb 
jövő reményének és az ügyvédi kar jelenlegi 
sanyarú helyzete jobbrafordulésába vetett hi-
tének. 

Csáky Lajos dr„ Hódmezővásárhely tiszti fő-
ügyésze felhívta a közgyűlés figyelmét, hogy 
Széli Gyula dr. ezévben tölti be közhasznú ügy-
védi működésének 40-ik és kamarai elnökségé-
nek 16-ik évét. Indítványozta, hogy a közgyű-
lés jegyzőkönyvileg örökítse meg az ünnepi 
alkalmat. ! I 

Tóth Imre dr. indítványára a közgyűlés egy-
hangú lelkesedéssel elhatározta, hogy külön 
ünnepséget rendez a nevezetes évfordulóra és 
megfesteti Széli Gyula dr. elnök arcképét a 
közgyűlési terem részére. 

A zárszámadások elfogadása után a közgyű-
lés elhatározta, hogy segélyalapot létesít az el-
aggott, önhibájukon kivül elszegényedett és se-
gélyezésre rászoruló kamarai tagok és azok 
hozzátartozóinak segélyezésére. Az évi jelentés 
után az elnök előterjesztette, hogy az ügyvédi 
zártszám kérdésében az ország 18 kamarája 
közül 15 már az elmúlt évben kérte az igazság-
ügyminsiztertöl a zártszám elrendelését és csak 
a budapesti, szegedi és miskolci kamarák ra-
gaszkodtak a szabad ügyvédség nagy elvé-
hez. Időközben a helyzet ugy megváltozott, 
hogy most már a budapesti és miskolci kama-
rák is a zártszám elrendelését kérték és Így 
a szegedi kamara is kénytelen ezt kérni, ne-
hogy esetleg a más kamarák által föl nem 
vett ügyvédek ide özönöljenek. A választmány 
tehát a szabad ügyvédség elvi álláspontjának 
jöntartása mellett javasolja 

a zártszámmik a szegedi Ügyvédi Ka-
mara egész területére való elrendelé-

sét 

akként, hogy minden 8 kieső tag helyébe csak 
i uj tag legyen felvehető. A közgyűlés ezt a ja-
vaslatot titkos szavazással nagy többséggel el-

tásának szabályozása érdekében sürgősen az il-
letékes minisztériumokhoz fordulni?'' 

T o n e l l i Sándor dr. főtitkár bejelentette, 
hogy a kamara az ügyben megtette a szük-
séges lépéseket az államrendőrségnél. Miután 
kielégítő választ nem kapott, a kereskede-
lemügyi miniszterhez fordult miheztartás vé-
gett. 

A közgyűlés délután két órakor ért veget. 

felszerelésének tervszerű folytatása most 
szükségessé teszi a törvény keretei között 
felvehető kölcsön második részének kibocsé-
tását. Ez a kölcsönrészlet 150 millió pengd 
névértékről szól. Árkibocsátás feltételei a 
multévi kibocsátás feltételeivel teljesen meg-
egyeznek. Az évi kamat 5 százalék, a törlesz-
tés időtartama 3 0 év, az átvételi árfolyam 
9 0 . Az előzetes tárgyalások eredményeihez 
képest máris meg lehet állapítani, hogy a ki-
bocsátásra kerül kölcsön elhelyezése teljes 
egészében biztosítva van. 

fogadta és ilyirányu felterjesztést intéz az igaz-» 
ságügyminiszterhez. 

Kisebb folyó ügyek és föllebbezések letárgya-
lása után a közgyűlés véget ért. 

n tisztiügyészség tiszt-
viselői karának búcsúja 

Simkó Elemér dr-tól 
(A Délmagyarország munkatársától.) Meleg 

ünnepség keretében búcsúzott hétfőn délelőtt a 
városi tisztiügyészi hivatal Simkó Elemér dr. 
hódmezővásárhelyi főispántól. Szekerke Lajos 
dr. tb. főügyész a hivatalnokok nevében őszinta 
ragaszkodásukról biztosította Simkó Elemér dr, 
főispánt, aki láthatóan meghatódva mondott kö-
szönetet a ragaszkodásért és kijelentette, hogy! 
érzésében ezután sem változik meg s marad, 
aki volt a múltban. Az ügyészi hivatal ezüst 
cigarettaszelencét adott emlékül Simkó Elemér 
dr-nak az összes tisztviselők névaláírásával eU 
látva. A főispán sajátkezüleg aláirt fényképé-
vel viszonozta az értékes baráti ajándékot. 

Itt emiitjük meg, hogy a mai hódmezővásár-
helyi beiktatási ünnepségre Pálfy József dr. 
polgármesterrel az élén a szegedi tanácsnoki 
kar résztvesz, azonkívül testületileg fölvonul a 
tisztiügyészi hivatal valamennyi tisztviselője, 
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Negyedórás ülés a Házban 
A zsidójavaslaíol óllellék a felsőházhoz 

Budapest, március 27. Hétfőn rövid formá-
lis ülést tartott a képviselőház, amelynek napi-
rendjén a zsidójavaslat harmadszori olvasása 
szerepelt. 

Darányi Kálmán elnök tizenkét óra utáit 
nyitotta meg az ülést, harmadszori olvasásban 
elfogadták a zsidójavaslatot, amelyet ezutánl 
az elnök áttett a felsőházhoz. 

Az. elnök ezután javasolta, hogy az üléseket 
bizonytalan időre napolják el és bizza meg a 
Ház az elnököt, hogy ha annak szükségét lát-
ja, az összehívás iránt megfelelő intézkedést 
tegyen. 

Az ülés negyedegykor véget ér t 

Kedden becsátják ki a nemzeti beruházási 
kölcsön második részletét 

A 150 m i l l i ó p e ngő e lhe lyezése m á r i s biztosi !va v a n 

A s z ab ad Ügyvédség elvi á l l á spon t j ának föntar iósa mel lei t 

a szegedi Ügyvédi Kamara Is kéri 
a numerus clausus elrendeléséi 


